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Vragen van het lid Ortega-Martijn
(ChristenUnie) aan de staatssecretaris
van Binnenlandse zaken en
Koninkrijksrelaties over de
bestuurscrisis in Bonaire en de
ontwikkelingen ten aanzien van de
staatkundige verhoudingen.
(Ingezonden 4 juni 2009)

1
Heeft u kennisgenomen van de
politieke crisis in Bonaire door het
opstappen van een gedeputeerde?1

2
Kunt u aangeven in hoeverre de
komst van een nieuw Bestuurscollege
op Bonaire de onderhandelingen kan
beïnvloeden?

3
Welke gevolgen heeft dit voor het
standpunt van Bonaire ten aanzien
van het Statuut?

4
Kent u de nieuwe afspraken op
Bonaire om een referendum te
houden over de staatkundige
toekomst?

5
Bent u van plan voor een eventueel
referendum opnieuw naar
onderhandelingsafspraken te kijken,
zoals sommige politici op Bonaire in
het licht van het referendum
voorstellen?2

6
Hoe verklaart u het dat alsnog het
initiatief tot een referendum wordt

genomen in Bonaire? Hoe kijkt u
terug op inschattingen die hierover
eerder gemaakt zijn?

7
De polarisering in de politieke
verhoudingen op Bonaire hebben als
gevaar dat de afspraken die het
eiland gemaakt heeft met Nederland
slechts een beperkt draagvlak
hebben, deelt u die mening? Hoe
denkt u met deze situatie om te gaan?

8
Kunt u aangeven of en zo ja in
hoeverre de politieke crisis in Bonaire
een pas op de plaats noodzakelijk
maakt met de behandeling van de
Wet openbaren lichamen
BES-eilanden?

9
Deelt u de mening dat op meer
eilanden momenteel een politiek
instabiele situatie met veel onrust
onder de bevolking ontstaan is? Wat
betekent dit voor de voortgang van
het gehele staatkundig proces? Welke
gevolgen heeft dit voor eilanden die
deze problemen niet hebben?

1 Antilliaans Dagblad, 30 mei 2009.
1 Antilliaans Dagblad, 30 mei 2009, p. 25.

Antwoord

Antwoord van staatssecretaris
Bijleveld-Schouten (Binnenlandse
Zaken en Koninkrijksrelaties)
(ontvangen 9 juli 2009)

1
Ik heb kennis genomen van de
politieke ontwikkelingen op Bonaire.

Ik kan u daarover het volgende
melden. De UPB heeft niet langer de
meerderheid in de eilandsraad van
9 leden nadat vorige maand één
eilandsraadlid onafhankelijk verder
gegaan is. Tussen het onafhankelijke
eilandraadslid en oppositiepartij PDB
is een politiek akkoord en een nieuw
bestuurscollege is aangetreden,
gesteund door deze partijen. Ik heb
bij mijn bezoek aan de Antillen in juni
kennisgemaakt met een van de
gedeputeerden van het nieuwe
Bestuurscollege.

2
Met de eilanden Bonaire, Sint
Eustatius en Saba is de fase van
onderhandelen gepasseerd en er zijn
duidelijke afspraken gemaakt. De
Nederlandse departementen zijn in
nauw overleg met het lokaal bestuur
van de eilanden en andere
betrokkenen bezig met de
voorbereidingen op de nieuwe
situatie waarbij Nederland in de
plaats zal treden van het land NA. Dat
overleg verloopt op alle drie de
eilanden voorspoedig en ik heb geen
reden om aan te nemen dat dit met
een nieuw bestuurscollege zal
veranderen. De toekomstige
inbedding van Bonaire in het
Nederlands staatsbestel is door de
thans regerende partij reeds
onderschreven op de slotverklaring
van de mini-conferentie tussen
Nederland en de BES-eilanden van
februari 2006.
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3
In het gesprek dat ik met een
Bonairiaanse delegatie heb gevoerd
is naar voren gekomen dat men de
tijd wil nemen om alle afspraken en
plannen zoals die in de afgelopen tijd
tussen Nederland en Bonaire zijn
gemaakt goed te bestuderen alvorens
een standpunt te bepalen. Men heeft
tegelijk aangegeven in zijn
algemeenheid positief te staan
tegenover het proces en niet de
intentie te hebben op de rem te willen
gaan staan.

4
Ik heb vernomen dat in
bovengenoemd coalitieakkoord
sprake is van de ambitie een
referendum te organiseren over de
afspraken die tussen Nederland en de
eilanden zijn gemaakt. Desgevraagd
heeft de politiek leider, de heer
Abraham, dat toegelicht in ons
gesprek. Hij heeft daarbij aangegeven
dat de intentie is uitgesproken, maar
dat over de concrete invulling nog
niets is uitgewerkt.

5
Zoals ik in het antwoord onder 2
toelicht, is de fase van onderhandelen
met Bonaire gepasseerd. Het komt nu
aan op uitvoering van de afspraken.
Het zou niet getuigen van behoorlijk
bestuur als op gemaakte afspraken
wordt teruggekomen.

6
Het al dan niet organiseren van een
referendum op Bonaire is een
politieke keuze voor het lokale
bestuur waarover het mij verder niet
past een oordeel te hebben. Wat voor
mij geldt is dat er afspraken gemaakt
zijn op basis waarvan nu gewerkt
wordt aan de realisering van de
nieuwe status van Bonaire. Die
afspraken zal ik ook gestand doen.

7
Ik heb geen aanleiding om te denken
dat polarisering plaats heeft
gevonden, danwel dat de gemaakte
afspraken een beperkt draagvlak
onder de lokale bevolking hebben.
Zie antwoord vraag 6.

8
Die is niet noodzakelijk.

9
In mijn brief aan de Tweede Kamer
van 29 juni jl. doe ik onder andere
verslag van de gesprekken die ik heb
gevoerd met de bestuurders van het
Land Nederlandse Antillen, Curaçao,
Sint Maarten en Bonaire, in het

bijzonder voor wat betreft de politieke
situatie op de eilanden.
Kortheidshalve verwijs ik u daar naar.
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